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             Protokół nr XVI/2008 
z przebiegu XVI sesji Rady Powiatu Zielonogórskiego 

w dniu 26 czerwca 2008 roku 
 

  
XVI sesja Rady Powiatu odbyła się w „Sali Kolumnowej” Urzędu 

Marszałkowskiego w Zielonej Górze 
 Na ogólną liczbę 21 radnych nieobecny było dwóch: Brygida Wróblewska 
i Roman Rakowski. Radni usprawiedliwili swoją nieobecność.  
 Lista obecności radnych - załącznik nr 1 do protokołu nr XVI/2008 
 Lista obecności zaproszonych gości – załącznik nr 2 do protokołu  
Nr XVI/2008. 
 
Ad 1. 
 Krzysztof Sroczyński, Przewodniczący Rady Powiatu 
Zielonogórskiego  
o godz. 11.05 otworzył XVI sesję Rady Powiatu. 
 Powitał wszystkich zebranych, w szczególności Krzysztofa Banasiuka – 
Wiceprezesa Elewarr Sp.z o.o w Warszawie; Mariusza Pietrzaka – Dyrektora 
Elewarr, Oddział Gądki; Władysława Piaseckiego – Wiceprezesa Krajowej 
Rady Izb Rolniczych 

Przewodniczący Rady stwierdził kworum, umożliwiające podejmowanie 
prawomocnych uchwał. 
 
Ad 2. 
 Wszyscy radni wraz z zawiadomieniami o zwołaniu sesji otrzymali 
porządek obrad oraz materiały i projekty uchwał. 

Przewodniczący Rady poinformował, że Zarząd Powiatu zgłosił do porządku 
obrad dwa dodatkowe projekty uchwał oraz autopoprawki do projektu uchwały 
w sprawie zmian w budżecie powiatu na 2008r. – pkt.9 ppkt.1 

Przewodniczący zaproponował w pkt. 9 ppkt.6 rozpatrzenie projektu 
uchwały  w sprawie- ustalenia sieci publicznych szkół Ponadgimnazjalnych 
natomiast w pkt. 9 ppkt. 7 projektu w sprawie zakresu i formy informacji  
o przebiegu budżetu Powiatu Zielonogórskiego za I półrocze oraz przebiegu 
wykonania planów finansowych samorządowych jednostek kultury  
i samodzielnych publicznych zakładów opieki zdrowotnej za I półrocze. 

Wszyscy radni otrzymali dodatkowe materiały i projekty uchwał. 
  

Porządek obrad z uwzględnieniem powyższych zmian Rada przyjęła  
19 głosami „za”. 
  
 Porządek obrad: 
1. Otwarcie XVI sesji Rady Powiatu. 
2. Przedstawienie porządku obrad. 
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3. Przyjęcie protokołu z XV sesji Rady Powiatu. 
4. Informacja Przewodniczącego Rady Powiatu z działalności w okresie  
międzysesyjnym. 
5. Informacja Starosty o pracy Zarządu Powiatu Zielonogórskiego w okresie 

międzysesyjnym. 
6. Wnioski i interpelacje radnych. 
7. Informacja o sytuacji SPZOZ w Sulechowie i SPZOZ w Wojnowie. 
8. Informacja o działalności Lubuskiego Muzeum Wojskowego w Drzonowie 

oraz Muzeum Archeologicznego Śro Nadodrza w Świdnicy. 
9. Podjęcie uchwał w sprawie: 

1) zmiany budżetu powiatu na 2008r., (druk  nr 147); 
2) zmiany uchwały Nr XI/109/2007 Rady Powiatu Zielonogórskiego z dnia 

28 grudnia 2007 r. w sprawie programu współpracy na 2008 r.  
z organizacjami pozarządowymi, prowadzącymi działalność pożytku 
publicznego; (druk nr 144); 

3) wdrożenia „Programu budowania lokalnego systemu opieki nad 
dzieckiem i rodziną w powiecie zielonogórskim na lata 2008-2015”, (druk  
nr 145); 

4) zmiany w „Planie Rozwoju Lokalnego Powiatu Zielonogórskiego na lata 
2008-2015”,  (druk nr 146); 

5) wniosku o rozwiązanie z radnym stosunku pracy, (druk nr 143); 
6) ustalenia planu sieci publicznych szkół ponadgimnazjalnych; 
7) zakresu i formy informacji o przebiegu budżetu Powiatu 

Zielonogórskiego za I półrocze oraz przebiegu wykonania planów 
finansowych samorządowych jednostek kultury i samodzielnych 
publicznych zakładów opieki zdrowotnej za I półrocze. 

10. Odpowiedzi na wnioski i interpelacje radnych.  
11. Wolne wnioski i zapytania.  
12. Zamknięcie XVI sesji Rady Powiatu. 
 
Ad 3. 
 Do protokołu z XV sesji Rady Powiatu nie zgłoszono uwag i pytań. 
 Protokół poddany pod głosowanie Rada przyjęła 19 głosami „za”. 
 
Ad 4. 
 Przewodniczący Rady złożył sprawozdanie z działalności w okresie 
międzysesyjnym i poinformował: od 6 do 25 czerwca 2008 r. uczestniczyłem w 
trzech posiedzeniach Zarządu Powiatu oraz wszystkich spotkaniach Komisji 
Rady, na których rozpatrywane były m.in. materiały na dzisiejszą sesję.  

W dniu 19 czerwca Komisja Ochrony Zdrowia i Pomocy Społecznej oraz 
Komisja Oświaty, Kultury i Sportu zapoznała się z sytuacją powiatowych 
muzeów. W posiedzeniu tym uczestniczyli: dyrektor Lubuskiego Muzeum 
Wojskowego w Drzonowie Pan Włodzimierz Kwaśniewicz oraz dyrektor 
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Muzeum Archeologicznego Środkowego Nadodrza w Świdnicy Pan 
Włodzimierz Rebelski.  

23 czerwca posiedzenie wspólne odbyły Komisja Ochrony Obywateli  
i Bezpieczeństwa oraz Komisja Rozwoju Gospodarczego, Rolnictwa  
i Ochrony Środowiska oraz Turystyki.  

24 czerwca Komisja Budżetowa zapoznała się z sytuacją finansową  
i działaniami Zespołu Szkół Ponadgimnazjalnych w Czerwieńsku. Gościem 
posiedzenia był dyrektor tej szkoły Pan Piotr Skurka. 

Komisja Rewizyjna obradowała dwukrotnie w związku z przekazanymi 
do rozpatrzenia skargami. W jednej ze spraw Komisja zajęła już stanowisko, 
natomiast na ukończeniu jest rozpatrzenie drugiej sprawy.  

Ponadto w dniu 5 czerwca Przewodniczący reprezentował Radę w Domu 
Pomocy Społecznej w Trzebiechowie na olimpiadzie domów pomocy 
społecznych, a w tym samym dniu wieczorem na otwarciu wystawy w muzeum 
w Świdnicy; 10 czerwca dyżurował w biurze Rady oraz uczestniczył  
w posiedzeniu Zarządu Powiatu; 14 czerwca we Wschowie miały miejsce 
wojewódzkie zawody sportowo – pożarnicze; 15 czerwca w festynie w Raculi; 
19 czerwca w lokalu Gazety Lubuskiej uczestniczył w debacie na temat 
funduszy pożyczkowych dla organizacji pozarządowych, zorganizowanej przez 
Fundację Rozwoju Demokracji Lokalnej; 20 czerwca na otwarciu wystawy 
twórczości lokalnej w muzeum w Świdnicy podczas „Dni Ziemi Świdnickiej”; 
21 czerwca w Kępie otwarcie przystani dla sprzętu wodnego; 22 czerwca  
w Świdnicy wraz z radną Jadwiga Oziemkowską reprezentował radnych 
powiatu  z okazji trwających dni Ziemi Świdnickiej. Wcześniej, tego samego 
dnia Przewodniczący Rady, Janina Kałuża i Jadwiga Oziemkowska pojechali do 
Jeleniowa na spotkanie z mieszkańcami tej wsi. 

Do przedstawionego sprawozdanie nie zgłoszono wniosków i zapytań.  
Ad 5. 

Edwin Łazicki Starosta Zielonogórski złożył sprawozdanie z pracy 
Zarządu Powiatu w okresie międzysesyjnym: Zarząd Powiatu odbył  
3 posiedzenia Zarządu, podjął 11 uchwał oraz przygotował na dzisiejsze 
posiedzenia Rady Powiatu 5 projektów uchwał. 

Podjęte uchwały Zarządu dotyczyły: zmian w planie dochodów  
i wydatków budżetu powiatu na 2008r. – dwie uchwały; realizacji „Obozu 
językowego” w Przytoku; uchylenia uchwał  Nr 70/07 z dnia 17 lipca 2007r.  
i Nr 94/2007z dnia 29 sierpnia 2007r. dotyczącej powołania i udzielenia 
pełnomocnictwa dyr. Andrzejowi Klimentowskiemu w związku z odwołaniem 
go ze stanowiska; powierzenia pełnienia obowiązków dyrektora Specjalnego 
Ośrodka Szkolno-Wychowawczego w Sulechowie Pani Beacie Lejman-
Kossakowskiej; udzielenia pełnomocnictwa Pani Beacie Lejman-Kossakowskiej 
pełniącej obowiązki dyrektora Specjalnego Ośrodka Szkolno-Wychowawczego 
w Sulechowie; zmiany Uchwały Zarządu Nr 138/08 z dnia 19 lutego 2008r.  
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w sprawie określenia wysokości dotacji na jednego ucznia i wychowanka 
niepublicznej jednostki oświatowej na rok 2008; dwie uchwały w sprawie 
umorzenia należności Skarbu Państwa z tytułu wieczystego użytkowania 
gruntów; zatwierdzenia skonsolidowanego bilansu Powiatu Zielonogórskiego za 
2007r. Zatwierdzenia rocznego sprawozdania finansowego SP ZOZ  
w Sulechowie. 

Następnie Starosta przedstawił informację o przeprowadzonych 
przetargach w Starostwie. Jeśli chodzi o postępowania wg Zarządzenia Starosty 
Zielonogórskiego Nr 29/2007 z dnia 11 czerwca 2007r. odbyły się następujące 
postępowania:  

- dostawa z montażem 2 sztuk klimatyzatorów firmy RCOOL TAC-12 – 
wygrał  Wojt-Tech Zakład Usług Budowlanych ul. Olbromskiego  
w Sulechowie, (klimatyzatory zostały zamontowane w sali konferencyjnej oraz 
w biurze podawczym Starostwa; 

- remont pokrycia dachowego budynku przy ul. Zwycięstwa 21  
w Sulechowie - wygrała firma Domagalski z Wolsztyna;  

- dostawa i montaż sprzętu wraz z oprogramowaniem „REJESTRACJI 
CZASU PRACY” dla Starostwa Powiatowego w Zielonej Górze – wygrała 
spółka Znet s.c. ul. Sulechowska 4a, Zielona Góra; 
- Dostawa osprzętu elektrycznego na potrzeby modernizacji  oświetlenia na  
I piętrze Starostwa Powiatowego w Zielonej Górze – wygrała firma P.P.H.U. 
„BLECH” Spółka z o.o. ul. Osadnicza 4, Zielona Góra. 
 

Postępowania wg ustawy z dnia 29 ustawy 2004r. Prawo zamówień 
publicznych: 

- przebudowa odcinka drogi powiatowej Nr 1201F ul. Żwirki i Wigury  
w Brzeziu k. Sulechowa- budowa zatoki autobusowej i chodnika w pasie 
drogowym – wygrał Zakład Betoniarski Bogusława Burzyńskiego z Łężycy gm. 
Czerwieńsk, ( koszt wg kosztorysu – 63.698 zł, wartości brutto złożonej oferty 
54.879 zł); 

- świadczenie usług telekomunikacyjnych w zakresie telefoni stacjonarnej 
dla Starostwa Powiatowego w Zielonej Górze – wygrała Telefonia DIALOG 
Spółka Akcyjna Pl. Wrocław. 
 - dokumentacja techniczna na wykonanie chodnika w Bukowie – 
wyłoniono Przedsiębiorstwo Wielobranżowe JATTECH sp. z o.o. w Zielonej 
Górze, wartości brutto złożonej oferty 50.935 zł; 

- dywanik w Wojnowie - 201.895,84 zł brutto - złożona najtańsza oferta 
przez Przedsiębiorstwo Robót Drogowo-Mostowych ŚWIĘTNO, gdzie 
zakładano koszt 252.239; 

- przebudowa drogi i chodnik w Płotach - 274.333,19 zł brutto - złożona 
najtańsza oferta przez Przedsiębiorstwo Usługowe "MAG BUD" z Zielonej 
Góry; 
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- poszerzenie jezdni drogi powiatowej nr 1194F - ul. Leśna w Babimoście 
- 59.4144,21 zł brutto złożona najtańsza oferta przez Przedsiębiorstwo 
Remontowo-Drogowe CAPRI-bit z Zielonej Góry –przeznaczone było 74.078zł; 
- remont drogi powiatowej nr 1050F w m. Świdnica ul. Kosynierów - 
Przedsiębiorstwo Remontowo-Drogowe CAPRI-bit z Zielonej Góry. 
 Ponadto członkowie Zarządu uczestniczyli w imprezach, festynach, 
naradach m.in.: w Olimpiadzie Domów Pomocy Społecznej  
w Trzebiechowie w dniu 5 czerwca 2008r. - podziękował Pani Dyrektor,  
Agnieszce Szeląg oraz pracownikom za bardzo dobrze przygotowaną 
organizacyjnie imprezę, a ponadto za zajęcie I miejsca przez nasz DPS  
w Trzebiechowie „bez żadnych forów”, 

Wicestarosta Górnicki uczestniczył w konferencji „Ogień-żywioł 
ujarzmiony i nieujarzmiony” i „Archeologia małych inwestycji” zorganizowanej 
przez m.in. Muzeum Archeologiczne w Świdnicy ,  

8 czerwca 2008r. odbył się kolejny festyn „Bezpieczne wakacje w Unii 
Europejskiej”, po raz pierwszy w Przytoku, (w tym miejscu Starosta 
podziękował Naczelnik  i pracownikom  Wydziału ds. Promocji Powiatu oraz 
Pani Dyrektor Młodzieżowego Ośrodka Socjoterapii w Przytoku Grażynie  
Płońskiej za świetnie przygotowaną imprezę oraz poinformował, że  ta imprez 
cykliczna powinna odbywać się w Ośrodku w Przytoku, ponieważ są tam 
odpowiednie pomieszczenia, dobry dojazd; 

Poza tym Starosta brał udział w obchodach 63 rocznicy przejęcia władzy 
w mieście na Placu Bohaterów; w debacie obywatelskiej Stowarzyszenia Verte 
w Urzędzie Marszałkowskim z udziałem Gazety Lubuskiej; w posiedzeniu 
Zarządu Lubuskiej Federacji Sportu; w uroczystym otwarciu boiska przy Szkole 
Podstawowej Nr 1 w Sulechowie; w posiedzeniach rad społecznych SP ZOZ  
w Sulechowie i Wojnowie z udziałem Wicestarosty Górnickiego, (pogratulował 
dyrektor SPZOZ-u za prowadzenie gospodarnej polityki finansowej); 

Wicestarosta Górnicki uczestniczył w  spotkaniu pracodawców  
w Babimoście z okazji „Dni Babimostu oraz w Targach Gospodarczo-
Turystycznych w Kargowej, 

Poza tym Starosta był na otwarciu Dnia Techniki Kolejowej Polskich 
Kolei Państwowych w Zielonej Górze; na konferencji Ochotniczych  Straży 
Pożarnych w Świebodzinie; w tradycyjnej imprezie w Krępsku „Otwarta 
Zagroda” podczas której został oddany po szkole podstawowej obiekt  
z przeznaczeniem dla mieszkańców wsi i gminie sulechowskiej;  
w Wojewódzkich Zawodach Sportowo-Pożarniczych we Wschowie; udział  
w zakończeniu roku szkolnego w szkołach ponadgimnazjalnych – (Starosta  
w Zespole Szkół Ponadgimnazjalnych w Sulechowie, Marek Szarłata w Liceum 
Ogólnokształcącym w Sulechowie, w podsumowaniu Rankingu Firm 
województwa Lubuskiego „Złota Dziesiątka”; w otwarciu Przystani w Krepie  
z inicjatywy społecznej, odkrywającej uroki Odry; w posiedzeniu Komisji 
Gospodarki Sejmiku Województwa Lubuskiego w Pomorsku, dotyczącej 
budowy mostu w trzech miejscach: Milska Pomorska i Płęcka.  
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Wicestarosta Ryszard Górnicki uczestniczył w Dniach Ziemi Świdnickiej. 
Irena Podsiadły Naczelnik Wydziału Edukacji i Spraw Społecznych 

wzięła udział w konferencji podsumowującej programy wzbogacające młodzież 
ze środków europejskich, zorganizowanej pod egidą Państwowej Wyższej 
Szkoły Zawodowej w Sulechowie – szkoła ta przygotowuje się do 
przygotowania programów, które by dodatkowo wnosiły o zwiększeniu oferty  
i podniesieniu umiejętności uczniów szkół i ośrodków powiatowych. 
Reprezentowała Starostwo w Zespole Szkół Ponadgimnazjalnych  
w Czerwieńsku na zakończeniu roku szkolnego. 

Ryszard Górnicki oraz naczelnik wydziału promocji uczestniczyli  
w Sulechowie w spotkaniu dotyczącym dożynek powiatowych. Starostwo 
doszło z Gminą Sulechów do konsensusu i koszta związane z organizacją 
dożynek zostaną pokryte po  50%. 
 Henryk Jagoda w nawiązaniu do informacji Starosty dotyczącej remontu 
drogi w Wojnowie i w związku z powstałymi po przetargu oszczędnościami  
w kwocie ponad 50.000 zł, zapytał czy zostały podjęte jakieś decyzję co do 
wykorzystania tej kwoty i czy zostanie ona przeznaczona na drogi w gminie 
Kargowa. 
 Starosta wyjaśnił, iż Zarząd nie zastanawiał się jeszcze nad kwestią 
wykorzystania oszczędności. Został zakończony cykl wszystkich wspólnych 
inwestycji. Z każdego przetargu zostały jakieś pieniądze. Po podliczeniu 
oszczędności Zarząd wystąpi do Rady z propozycjami. 
 Definitywnie nie może odpowiedzieć, że oszczędzone środki pozostaną  
w Kargowej. 
 
Ad 6. 
 Lech Czura ponowił swoje wnioski sprzed 2 miesięcy dotyczące 
oznakowania pionowego ulicy Kościuszki w Nowogrodzie Bobrzańskim. 
 Poinformował o tragicznym stanie drogi Nowogród Borzański – 
Białowice: dziury w nawierzchni drogi, krzewy akacjowe przy poboczu 
utrudniają bezpieczny wjazd na drogę krajową. 
 Tadeusz Cygański w imieniu mieszkańców Pyrnika i Młynkowa zgłosił 
potrzebę ustawienia lustra na zakręcie w Pyrniku, ponieważ doszło tam do 
dwóch poważnych wypadków drogowych. Takie lustro kosztuje 1000 zł. 
 Podziękował Zarządowi za utwardzenie drogi w Bełczu i pobocza  
w Bojadłach. Jest to dobrze wykonana praca i mieszkańcy tego terenu są 
zadowoleni. 
 Zwrócił uwagę, iż koszenie poboczy i łatanie dziur w miarę na czas 
przynosi pozytywne normalne zjawisko, co do tej pory nie było tak zauważalne. 

Janina Kałuża zgłosiła potrzebę wykonania chodnika i ograniczenie 
prędkości do 20 km/h w m. Jeleniów w celu zwiększenia tam bezpieczeństwa. 
Przebiegająca tamtędy trasa jest bardzo uczęszczana. Nieopodal miesi się firma 
STELMET. Zauważyła, że radni zgłaszają potrzeby w miejscach gdzie 
mieszkają, natomiast stamtąd nie ma w Radzie przedstawiciela. 
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Michał Bandziak w nawiązaniu do wypowiedzi Henryka Jagody dot. 
oszczędności środków finansowych po przetargach zwrócił się o zabezpieczenie 
finansowe na  drogę w Gm. Świdnica od drogi na Krosno Odrzańskie  
w kierunku Lubuskiego Muzeum Wojskowego w Drzonowie. Trasa ta jest 
uczęszczana przez odwiedzających to muzeum, w większości przez autobusowe 
wycieczki dzieci. Minięcie się dwóch pojazdów jest problemem. 

Ponadto podziękował tym, którzy przyczynili się do wykoszenia poboczy  
i przycinki gałęzi na drogach w Gm. Świdnica. Na pewno gdyby została tam 
wysłana równiarka wszyscy byliby zadowoleni. 
 
Ad 7. 
 Przewodniczący Rady poinformował, iż wszyscy radni otrzymali 
informacje o sytuacji SPZOZ w Sulechowie – załącznik nr 3 do protokołu nr 
XVI/2008 oraz  SPZOZ w Wojnowie – załącznik nr 4 do protokołu nr 
XVI/2008. Informacje te były omawiane na posiedzeniach komisji. 
 
 Nikt z zebranych nie złożył wniosków i zapytań do ww. sprawozdań, 
które poddane pod głosowanie zostały przyjęte 19 głosami „za”.  
 
Ad 8. 
 Przewodniczący Rady poinformował, iż wszyscy radni otrzymali 
informacje o działalności Lubuskiego Muzeum Wojskowego w Drzonowie - 
załącznik nr 5 do protokołu nr XVI/2008 oraz Muzeum Archeologicznego 
Środkowego Nadodrza w Świdnicy– załącznik nr 6 do protokołu nr XVI/2008. 
Informacje te były omawiane na posiedzeniach komisji 
  
 Nikt z obecnych na sali obrad nie złożył wniosków i zapytań do ww. 
sprawozdań, które poddane pod głosowanie zostały przyjęte 19 glosami „za”.  
 
Ad 9/1 
 Edyta Dwojak – Skarbnik Powiatu Zielonogórskiego uzasadniła 
autopoprawki Zarządu Powiatu do projektu uchwały w sprawie zmiany budżetu 
powiatu na 2008r. (Autopoprawki otrzymali na piśmie wszyscy radni). 
 Rada nie zgłosiła wniosków uwag do autopoprawek, które poddane pod 
głosowanie zostały przyjęte 19 głosami „za”. 
 Lech Czura zauważył błędy  rachunkowe w projekcie uchwały,  
w załączniku pn. limit wydatków na wieloletnie programy inwestycyjne  
w latach 2008-2010 w poz. 3 - „Perełki turystyczne powiatu zielonogórskiego 
okres realizacji 2008-2009”, oraz w poz. 4. 
 Skarbnik przyznała, że w projekcie uchwały znalazł się błąd rachunkowy 
w poz. 3 ww. załącznika. Błąd ten został poprawiony, a Przewodniczący Rady 
posiada wersję projektu uchwały z poprawkami. Jeśli chodzi o poz. 4, to w treści 
zadania jest napisane, co było wydatkiem w 2007r. i tę kwotę należy dodać.  
 Do projektu uchwały nie zgłoszono więcej wniosków i uwag. 
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Uchwała poddana pod głosowanie została podjęta przy 19 głosach „za”. 
 Uchwała Nr XVI//2008 – załącznik nr 7 do protokołu nr XVI/2008. 
 
Ad 9/2 
 Przewodniczący Rady poinformował, że projekt uchwały był omawiany 
na posiedzeniach Komisji. Komisje wyraziły opinię pozytywną do 
przedmiotowego projektu uchwały. 
 Do projektu uchwały nie zgłoszono wniosków i uwag. 

Uchwała poddana pod głosowanie została podjęta przy 19 głosach „za”. 
Uchwała nr XVI/139/2008 – załącznik nr 8 do protokołu nr XVI/2008 

Ad 9/3 
 Przewodniczący Rady poinformował, że projekt uchwały był omawiany 
na posiedzeniach Komisji. Komisje wyraziły opinię pozytywną do 
przedmiotowego projektu uchwały. 
 Do projektu uchwały nie zgłoszono wniosków i uwag. 

Uchwała poddana pod głosowanie została podjęta przy 19 głosach „za”. 
Uchwała nr XVI/140/2008 – załącznik nr 9 do protokołu nr XVI/2008 

 
Ad 9/4 
 Przewodniczący Rady poinformował, że Komisje zapoznały się  
z projektem uchwały na posiedzeniach Komisji. 
 Lech Czura poinformował, że na sesji w dniu 5 czerwca br. przypomniał 
Zarządowi Powiatu, iż nie otrzymał odpowiedzi na swoje  pisemne wnioski   
z dnia 7 marca 2008r. złożone do opracowywanego wówczas „Planu rozwoju 
lokalnego Powiatu Zielonogórskiego na lata 2008-2015, dotyczące: budowy 
drogi nr 1180F Koźla- Bogaczów; modernizacji drogi asfaltowej  nr 1172F 
Bogaczów-Łagoda; modernizacji drogi asfaltowej drogi nr 1173F Nowogród 
Bobrz. – Białowice do drogi krajowej nr 27; modernizacji drogi asfaltowej nr 
1075F Nowogród Bobrz. – Dobroszów Mały; modernizacji drogi asfaltowej nr 
1141F Nowogród Bobrzański – Turów – Podgórzyce; budowy zatoczek 
autobusowych oraz chodników w Niwiskich, Kotowicach i Przybymierzu; 
przebudowy nawierzchni chodników ul. Kościuszki (na całym odcinku); ul. 9 
Maja; ul. Słowackiego; ul. Gen. Waltera.  

Radny stwierdził, że w przedstawionym Radzie Powiatu „Planie rozwoju 
…” nie został uwzględniony żaden z powyższych wniosków, nie uzyskał też 
pisemnej odpowiedzi na złożone wnioski. Zauważył, że Gmina Nowogród 
Bobrzański istnieje i zgłasza wprowadzenie powyższych zadań do 
przedstawionego projektu uchwały. 

Skarbnik Powiatu wyjaśniła, że w przedstawionym dokumencie nie 
wprowadza się żadnych nowych pozycji i nie usuwa. Zmiany dokonują się tylko 
w dwóch zadaniach dot.: „modernizacji bazy kształcenia praktycznego  
w Zespole Szkół Ponadgimnazjalnych w Sulechowie, zaplanowanego na lata 
2009 – 2010, aby dokument był zgodny z WPI, stanowiący załącznik do 
budżetu. Dopisano zadanie, jakie będzie robione w Domu Pomocy Społecznej  
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w Trzebiechowie, tj. „modernizacja kompleksu pomieszczeń terapii i relaksacji 
zdrowotnej” i w tym roku wprowadza się 25.000 zł na dokumentację techniczną 
dot. projektu, którego realizacja przewidywana jest 2009r. 

Starosta podkreślił, iż plan jest przyjęty i otwarty. Jeżeli będą zmiany  
i będą dopisywane zadania wówczas będzie to dyskutowane. Nowogród 
Bobrzański nie został wykreślony z mapy powiatu zielonogórskiego. Do 
Zarządu wpływa tak dużo pism związanych z potrzebami, że gdyby je umieścić 
w planie w poszczególnych gminach, to urósłby on do lat 2050-2070. Poza tym 
wiele zadań nie jest ujętych w planie, zgłaszanych do Rady w porozumieniu  
z wójtami i burmistrzami, stanowiące istotne sprawy. Tak jak są drogi różnej 
kolejności utrzymania zimowego, tak istnieją ciągi najistotniejsze  
w funkcjonowaniu powiatu, które nie są zrobione. Jeżeli będą nanoszone zmiany 
dot. inwestycji i remontów dróg, będą dyskutowane, również uwzględniane. 
Inaczej w nieskończoność byłoby zapisywane i nic nie robione. Propozycje 
dogadane z wójtami i burmistrzami przedstawiane są Radzie. Gospodarze gmin 
wytyczają najistotniejsze priorytety. Radny reprezentuje interesy swojej gminy. 
Najistotniejsze było zabezpieczenie mostu na  Łagodzie, który został 
zabezpieczony i nie będzie na razie groził zawaleniem, co nie znaczy, że 
inwestycja została zakończona. 
 Zarząd wystąpił do Rady o dostosowanie planu do budżetu tego roku i nic 
więcej.  
 Lech Czura zauważył, że wyborcy obdarzyli go zaufaniem. Większość 
spotkań z wójtami mają charakter nieformalny i nie są protokołowane. Ponadto 
plan obejmuje zadania na lata późniejsze, wiele na 2010-2013. 
 Starosta przypomniał, że jeśli będzie taka wola by dopisać zadania na 
inne lata, to będzie to rozważane. Na dzień dzisiejszy Zarząd wystąpił z inną 
propozycją odnośnie tego planu. Zgodził się z wypowiedzią przedmówcy, że 
reprezentuje on wyborców i ma prawo zgłaszać wnioski. 

Odnośnie spotkań z wójtami i burmistrzami, Starosta przyznał, że są one 
nieformalne, które w pewien sposób decydują o kierunkach działań. Jeżeli 
dogaduje się z włodarzami gmin, to nie wie czy konieczne są popisane ustalenia 
i spisanie protokołu. Natomiast efektem tych nieformalnych spotkań są 
realizowane zadania współfinansowane z gminami. 

Przewodniczący Rady ogłosi 10 minutową przerwę w obradach  
w związku z zgłoszonymi do projektu uchwały wnioskami. Zaproponował 
spotkanie klubów radnych w celu przedyskutowania wniosków zgłoszonych 
przez  Lecha Czurę. 
 
 Po przerwie Przewodniczący Rady poinformował, że wszystkie Komisje 
Rady Powiatu pozytywnie zaopiniowały przedmiotowy projekt uchwały. 
Podczas obradowania nad projektem uchwały pojawił się wniosek Lecha Czury  
o dopisanie w projekcie uchwały kilku zadań. 
 Starosta wyjaśnił, że udzieli odpowiedzi radnemu na piśmie. Przy 
najbliższej zmianie planu, dotyczącej przyjęcia nowych zadań Rada będzie tę 
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kwestię dyskutowała. Zwrócił uwagę, że wnioski zostały zgłoszone i należy je 
przegłosować, ale projekt uchwały dotyczy innego zagadnienia: dostosowania 
wieloletniego planu do budżetu na rok 2008. 
 Przewodniczący Rady podzielił zdanie Starosty. 
 Lech Czura podtrzymał swój wniosek, zauważając, że załącznik do 
projektu uchwały dotyczy tego roku, jak również lat kolejnych. 
 Wniosek Lecha Czury o dokonanie nowych zapisów w projekcie 
uchwały, które zaproponował pismem z dnia 7 marca 2008r. poddany pod 
głosowanie większością głosów został odrzucony: „za” wnioskiem głosował  
1 radny, wstrzymało się od głosowania 9 radnych, przeciw głosowało 9 radnych. 
 
 Uchwała w wersji przedstawionej przez Zarząd Powiatu została podjęta 
przy 17 glosach „za”, 1 głosie wstrzymującym i 1 głosie przeciw. 

 
Uchwała nr XVI/141/2008 – załącznik nr 10 do protokołu nr XVI/2008 

 
Ad 9/5 
 Przewodniczący Rady poinformował, że projekt uchwały był omawiany 
na wszystkich posiedzeniach Komisji Rady, które wyraziły się negatywnie, tzn. 
nie wyraziły zgody na rozwiązanie z radnym – Andrzejem Bawłowiczem 
stosunku pracy. 
 Przewodniczący Rady udzielił głosu Krzysztofowi Banasiukowi – 
Wiceprezesowi Elewarr Sp.z o.o. 
 Krzysztof Banasiuk przedstawił sytuację związaną z rozwiązaniem 
stosunku pracy z pracownikiem. 
 Poinformował, że na podstawie art., 22, ust. 2 ustawy o samorządzie 
powiatowym, (Dz. U. Nr 92, poz.578, tekst jednolity: Dz.U. Nr 142, poz 1592  
z 2001r.), Zarząd spółki Elewarr wniósł o zaopiniowanie wniosku o rozwiązanie 
umowy o pracę z Andrzejem Bawłowiczem w trybie art.. 52 ust.2 Kodeksu 
Pracy z powodu ciężkiego naruszenia przepisów prawa pracy polegającego 
m.in. na: w 2007r. będąc dyrektorem oddziału w Nowogrodzie Bobrz., znając 
przepisy prawa i ustaw z tym związanych, dotyczących bezpieczeństwa  
i higieny pracy polecił pracownikom, nieposiadającym uprawnień do stosowania 
środków chemicznych w zabiegach gazowania zboża, (do gazowania zboża 
stosowane są środki identyczne, jak gazy bojowe stosowane w okresach wojny). 
Określone przepisy określają kto i w jakich warunkach może te środki stosować. 
Nastąpiło ciężki naruszenie zasad przepisów BHP, co dodatkowo obciąża 
radnego Andrzeja Bawłowicza. Był on świadom prawa regulującego stosowanie 
środków chemicznych w zabiegach gazowania zboża, ponieważ posiadał 
stosowne przeszkolenie i uprawnienie do stosowania takich środków 
chemicznych, więc nie można powiedzieć, że zrobił to nieświadomie. Druga 
rzecz istotna dla kadry kierowniczej spółki Skarbu Państwa, zajmującej się  
w dużym stopniu przechowywaniem rezerw państwowych zboża, które muszą 
być w pełnej dyspozycji i gotowości do dysponenta - ograniczył możliwość 
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dysponowania zbożem przez co naraził spółkę na konsekwencje wynikające  
z umowy. Nie można samowolnie zagazować zboża, bo w każdej chwili może 
przyjść decyzja jego wydania, natomiast zagazowanego zboża nie można 
wydać. Oprócz tego, że naraził pracowników, naraził również zapasy zboża 
rezerw państwowych. Spółka nie miała wiedzy czy można to zboże 
wydysponować, czy jest ono bezpieczne, jako produkt stosowany w żywieniu 
ludzi zgodnie z przepisami unijnymi i krajowymi dot. środków biobójczymi, jak 
i procedurami i zasadami HACAP w przedsiębiorstwie. Spółka musiała podjąć 
działania sprawdzające czy zboże, które musi być w pełnej gotowości spełniało 
te wszystkie wymagania. Spółka musiała pobrać próby zgodnie z przepisami 
prawa przez Inspekcję Jakości Handlowej na sprawdzenie stanu zawartości 
użytych środków chemicznych. Przekroczenie zawartości środków toksycznych 
zboża skierowanego do przemiału zrodziłoby ogromne konsekwencje. 
 Rada ma prawo nie wyrazić opinii pozytywnej o rozwiązaniu stosunku 
pracy tylko w wypadku, kiedy działania są związane z pełnieniem funkcji 
radnego. Jeśli opinia będzie negatywna wystąpią o uzasadnienie, wtedy Rada 
będzie musiała wykazać, że ciężkie naruszenie zasad BHP miało związek  
z pełnieniem funkcji radnego. 
 Niezależnie od tego art.52 § 1, z powodu którego została rozwiązana 
umowa o pracę z Andrzejem Bawłowiczem, rygorystycznie wiąże się  
z terminem 30 dniowym od dnia powzięcia informacji o naruszeniu tego 
przepisu. Rada również, zgodnie z ustawą o samorządzie powiatowym, miała 
termin 30 dni. Niestety okres od powiadomienia Rady do czasu zwołania sesji 
jest dłuższy niż 30 dni. Jeśliby nie wręczono Andrzejowi Bawłowiczowi 
wypowiedzenia przekroczony byłby termin 30 dniowy. W związku z ciężkim 
naruszeniem zasad BHP, jak i narażenie zdrowia podległych pracowników 
Zarząd zmuszony był do powiadomienia prokuratury o podejrzeniu popełnienia 
przestępstwa, i taki wniosek został skierowany. 
 Janina Kałuża zapytała czy badania próbek zbóż wykazały 
przekroczenie norm na zawartość toksyn i jaki był koszt badań? 
 Krzysztof Banasiuk odpowiedział: to czy zboże jest toksyczne 
spowodowałoby wdrożenie innej procedury, czyli zostałoby poddane utylizacji  
i wycofane z obrotu. Obowiązek przebadania zboża na zawartość tychże 
środków musiał istnieć, ponieważ było podejrzenie, że stosowanie środka 
chemicznego niezgodnie z obowiązującymi przepisami mogło spowodować 
zwiększenie toksyczności. 
 Próbki przebadane rzeczywiście wykazują pozostałości po tych środkach 
chemicznych, ale nie przekraczają normy. Jest to oddzielne zagadnienie,  
a istotnym jest to, że narażono ludzi oraz to że samowolnie bez zgody 
dysponenta zboże wyeliminowano z pełnej dyspozycyjności. To powoduje 
naruszenie jednego z przepisów umowy miedzy spółką Elewarr a podmiotem 
zlecającym składowanie zboża. 
 Następnie głos zabrał Władysław Piaseckie – Wiceprezes Krajowej 
Rady Izb Rolniczych.  Poinformował: dziwi się, że prezes Ellewarru w taki 
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sposób chce rozstać się z dyrektorem lubuskiego oddziału - Elewarru. Jeżeli 
Andrzej Bawłowicz nie pasuje prezesowi Elewarr, to należy powiedzieć wprost, 
że nie pasuje on do ich koncepcji, która jest inna. 
 Jako prezes Izby jest odpowiedzialny za to, żeby spółki Skarbu Państwa, 
które mają kontakt z rolnikami pracowały i były tak zarządzane, aby przede 
wszystkim były sprawne ekonomicznie i dobrze współpracowały z rolnikami.  
 3-4 lata temu spółka Elewarr, będąca pod rządami byłego dyrektora 
przechodziła różne okresy. Do Izby spływały skargi na temat współpracy  
z Elewarrem. Lubuska Izba Rolnicza zaczęła lobować   w Warszawie na rzecz 
zmiany tej sytuacji, albo zmiany dyrektora. Któryś z prezesów Elewarru, (nie 
pamięta który, ponieważ zmieniali się oni w przeciągu ostatnich 6 lat), 
powiedział Władysławowi Piaseckiemu by znalazł odpowiedniego dyrektora 
oddziału. Znalazł go wśród delegatów Izby. Poprosił Andrzeja Bawłowicza by 
zechciał  pokazać, że Elewarr może pracować tak jak powinien. Od czasu kiedy 
dyrektorem jest Andrzej Bawłowicz nie było żadnej skargi na współpracę  
z rolnikami oraz na funkcjonowanie Elewarru pod względem ekonomicznym. 
Elewarr wykazał się dużymi zyskami, pracował tak, jak powinien w gospodarce 
rynkowej. 
 Dziś Andrzej Bawłowicz jest ofiarą dziwnych marzeń o Polsce 
samorządowej, gdzie decyduje się, jak ma wyglądać przedsiębiorstwo Skarbu 
Państwa. Zaproponował aby Wiceprezes Elewarr kupił przedsiębiorstwo  
i działał tak by osiągnęło ono na rynku najlepszą pozycję, jeśli uważa, iż 
przedmiotowe przedsiębiorstwo źle funkcjonowało. 
 W tym Elewarze  wcześniej też gazowano zboże na podobnych zasadach  
z gorszymi efektami ekonomicznymi i gorszą współpracą z rolnikami i nikt 
nikomu nie stawiał zarzutów. 

Dziś rząd przeznaczył do prywatyzacji 700 spółek. W Warszawie 
wiedziano, że Elewarr będzie też spółką prywatyzowaną. Rolnicy chcą brać 
udział w tej prywatyzacji na zasadach rynkowych. W przeciągu 18 lat rolnicy 
zostali 2 razy oszukani przy ustawie o komercjalizacji i prywatyzacji przemysłu. 
Drugi raz rolnicy zostali oszukani na giełdzie w 1997 r. kiedy była prywatyzacja 
i rozwój rynków hurtowych. Nie ma rolników na żadnym rynku hurtowym, są 
panowie z Warszawy, zasiadający w radach nadzorczych i to jest dla nich 
dodatkowy dochód.  

Jako wiceprezes Krajowej Rady Rolników poinformował, że nie 
dopuszczą by przy tej prywatyzacji stało się tak, jak w 18 letniej historii stało się 
dwukrotnie . 

Przewodniczący Rady zacytował wyrok Sądu Najwyższego  
z 11.12.2007r.: „Przepis art. 25 ust, 2 ustawy z 1990 r. o samorządzie gminnym 
nie określa żadnych kryteriów, jakimi miałaby się kierować rada gminy, czy 
rada powiatu przy podejmowaniu decyzji o wyrażaniu zgody na rozwiązanie 
stosunku pracy radnego lub jego odmowie. Nie zobowiązuje on również rady do 
uzasadniania swojego stanowiska”. Tak więc stwierdzenia wiceprezesa 
Elewarru próbują kierować myślenie radnych na inne tory. Radę nie obowiązuje 
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termin miesiąca na opowiedzenie się, ponieważ zajmuje się sprawą na 
najbliższym możliwym posiedzeniu. 

Andrzej Bawłowicz przypomniał kolejność faktów. Rozpoczynając pracę 
17 maja 2007 r. w firmie Elewarr było 130 kg tego środka chemicznego. 
Sprawdzając lata poprzednie, to rok wcześniej firma Elewarr zakupiła 520 kg,  
a dwa lata wcześniej – 560 kg.  

Poinformował, że Wiceprezes zaproponował, aby Andrzej Bawłowicz 
przyjechał do Prezesa Śmietanko i poprosił o zwolnienie, to nie będzie narażony 
materialnie za utylizację 20 000 ton zboża. Wówczas radny odpowiedział, że 
może odejść z honorem z firmy, jeśli nie pasuje, ale nie będzie zachowywał się 
jak „kundel”. 

Zauważył, że wiceprezes wie, iż na podstawie umowy firma 
odpowiedzialna za gazowanie pobiera próbki od kwietnia do czerwca. Były 
rozmowy z prezesem na temat określenia szkodników na tzw. porażenie zboża. 
Będąc dyrektorem firmy odpowiadał za jakość i kondycję zboża.  

Radny poinformował, że w 2003 r. zdobył uprawnienia na stosowanie 
środków bardzo toksycznych i toksycznych. Do czerwca w tej firmie nikt  
z pracowników nie miał uprawnień do zakupu i stosowania środków 
toksycznych – był jedyną osobą posiadającą takie uprawnienia. Zgodnie z 
przepisami o stosowaniu środków toksycznych i bardzo toksycznych w lutym 
radny wraz z tróją pracowników przeszedł szkolenie w tym zakresie. Od 
czerwca założył rejestr pobrania środków toksycznych oraz rejestr odgazowania. 

Zwrócił uwagę, że prezes powołuje się na rozporządzenie z 1995 r., które 
jest nieaktualne. Poinformował prezesa, że w 2002 r. minister wydał 
rozporządzenie, że na pozostałość fosforowodoru nie stosuje się już żadnych 
badań. 

Odnosząc się do wypowiedzi wiceprezesa Banasiuka, że bez zgody  
Zarządu spółki, kogokolwiek wykonał gazowanie poinformował: Pan Banasiuk 
jest w spółce dopiero od grudnia ubiegłego roku, tak więc nie było go w okresie 
od lipca do listopada ub.r.. W tym czasie prezesem był p. Korona.  
W oświadczeniu p. Korona napisał, że jeśli gazowanie ma uzasadnienie 
ekonomiczne i jeśli Andrzej Bawłowicz ma niezbędne uprawnienia do 
stosowania tego preparatu, to jest to zasadne. W rozmowie z p. Koroną 
przedstawił cała niekorzystną umowę dla firmy oraz sytuację, mającą związek  
z gazowaniem. Pan Korona uznał, że jeżeli zastaną zastosowane przepisy BHP, 
jeżeli Andrzej Bawłowicz ma uprawnienia i jest uzasadnione ekonomicznie 
może to stosować. 

Michał Bandziak, jako Przewodniczący Komisji Rozwoju 
Gospodarczego, Rolnictwa i Ochrony Środowiska Rady Powiatu poinformował: 
po rozmowach na posiedzeniach Komisji oraz z Andrzejem Bawłowiczem na 
temat zagrożenia, jakie miał stworzyć, odwiedził środowisko pracy radnego, tam 
rozmawiał z jego współpracownikami. Są oni oburzeni. Twierdzą, że po 
przyjściu na to stanowisko radnego Andrzeja Bawłowicza Elewarr zaczął 
pracować normalnie, wypracowywać pokaźne zyski i że sprawa jest rozgrywką 
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polityczną, bo nie jest on członkiem partii PSL. Opinia na temat Andrzeja 
Bawłowicza w nadleśnictwie, w Urzędzie Gminy jest dobra – pracownicy tych 
instytucji są również oburzeni, iż są ludzie, którzy chcą podważyć dobre imię 
radnego. 

Następnie skierował pytanie do Wiceprezesa Krzysztofa Banasiuka: ilu  
i w jakim stopniu pracowników utraciło zdrowie w związku z wykonaną pracą 
przy gazowaniu? 

Zauważył: Andrzej Bawłowicz może polecenie wykonał niezgodnie  
z prawem, ale zaoszczędził 50.000 zł. Cieszy się on dobrą opinią. Należy 
popierać jego działania. Szukanie igły w stogu siana powinno się skończyć. 
Powinno się zapominać skąd człowiek przychodzi, ważne jest co robi.  

Krzysztof Banasiuk złożył na ręce Przewodniczącego Rady wydruki 
tekstu jednolitego ustawy o samorządzie powiatowym, który w art. 77 b, ust. 2 
określa wyraźnie termin 30 dniowy. Powoływanie się na przepisy ustawy  
o samorządzie gminnym jest nieuzasadnione, bo sprawa dotyczy ustawy  
o samorządzie powiatowym. Również § 22, ust. 2 wymaga określenia powodu 
podjęcia takiej decyzji, czyli trzeba będzie wnieść uzasadnienie, że przyczyny 
rozwiązania umowy o pracę z Andrzejem Bawłowiczem – radnym powiatu, są 
związane z pełnieniem funkcji radnego. 

Ustosunkowując się do wypowiedzi Władysława Piaseckiego 
poinformował, że zarządzając przedsiębiorstwem nie można kierować się 
rachunkiem ekonomicznym. Nastąpiło jednoznacznie w 2007r. złamanie 
przepisów BHP i naruszenie umów pomiędzy Spółką, a Agencją Rezerw 
Materiałowych. 

Odpowiadając na zapytanie Michała Bandziak odnośnie ilu ludzi doznało 
uszczerbku na zdrowiu poinformował, że tę sprawę sprawdzi prokuratura. 
Działanie środków chemicznych typu „fosgen”, może objawiać się po wielu 
latach.  

W zakresie wystąpienia Andrzeja Bawłowicza poinformował, że nie 
będzie się wypowiadał. Nie ocenia merytorycznie pracy radnego. Zastrzeżenia 
jakie miał podczas dwóch wizyt, korygowane były na bieżąco i nie porusza tu 
spraw, które były niedociągnięciami. Przedmiotem obrad Rady są dwa punkty: 
ciężkie naruszenie zasad przepisów BHP i naruszenie zasad realizacji umowy 
pomiędzy dwoma podmiotami. 

Stanisław Okopień poinformował, że Andrzej Bawłowicz nie jest 
członkiem  PSL- u, ale sam jako wieloletni działacz nie pozwoli skrzywdzić 
radnego, który nie zasłużył na to. To co wymyślono w Warszawie przechodzi  
w zgrozę. Poinformował, że rozmawiał z  Marszałkiem Zychem, który chce 
wystąpić do Ministra Rolnictwa o rozwiązanie z nimi umowy o pracę, bo się nie 
nadają na te stanowiska. Wypowiedzi Wiceprezesa Elewarr również są zgrozą, 
(oklaski na sali obrad). Wydział toksykologii, inspekcja pracy, inspekcja 
sanitarna może sprawdzić czy doszło do zatruć. Takich dowodów wiceprezes 
nie posiada.  
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Kierując słowa do Krzysztofa Banasiuka zauważył, by nie pouczał on 
radnych, ponieważ niektórzy sprawują te funkcje od 20 lat i nie będzie on 
rozwiązywał stosunku pracy z radnym w imieniu wszystkich radnych. Ponadto 
zauważył, że Prezes występuje z paragrafami, ale nie ma wszystkich. Radni 
wiedzą, co mają zrobić.  

Henryk Jagoda zapytał, na jakie straty naraził spółkę Andrzej 
Bawłowicz dyrektor Elewarru i jakie straty poniosła spółka w wyniku 
„niefrasobliwości” pracy radnego Bawłowicza?  

Następnie zwracając się do Wiceprezesa Elewarru zauważył, że pierwsza 
część  jego wystąpienia była do przyjęcia, ponieważ reprezentował on 
pracodawcę, natomiast druga jest żenująca, bo przyjechał tu nauczać radnych 
ustawy o samorządzie powiatowym. Jest to nie do przyjęcia, ponieważ radnym 
przepisy są doskonale znane. 

Starosta poinformował, że jeśli chodzi o nadzór nad działalnością 
powiatu, to sprawuje go Prezes Rady Ministrów i Wojewoda, a w zakresie 
finansów Regionalna Izba Obrachunkowa.  

Kierując słowa do zaproszonych gości spółki Elewrr zauważył, że nie 
mają oni prawa domagać się by Rada pisała opinie dot. podejmowanych uchwał. 
Zauważył, że po co prześcigać się w paragrafach. Wprawdzie radni są z okolic 
Zielonej Góry, ale czytać potrafią.  

Uchwała zostanie przesłana do Wojewody, jako organu nadzoru. 
 Michał Bandziak zapytał czy pracownicy wykonujący gazowanie 
pracowali w odpowiednich kombinezonach ochronnych. 

Krzysztof Sroczyński zauważył, że w sprawie nie o to chodzi. 
Andrzej Bawłowicz odpowiedział: wszyscy pracownicy wykonujący te 

zabiegi robili to w jego obecności i kierowników poszczególnych zakładów. 
(Elewarr składa się z dwóch młynów, kaszarni i zakładu rolnego). Nie tylko byli 
wyposażeni w kombinezony gazoszczelne, pochłaniacze, rękawice, ale również 
zostali przeszkoleni w zakresie spożywania napoi, jedzenia, palenia tytoniu. 
Ponadto świadom zabiegów zabezpieczył w pobliżu dwa samochody, by 
zwiększyć bezpieczeństwo tych pracowników.  

Jeśli chodzi o zapasy Agencji Rezerw Materiałowych, to gdyby wyszła 
potrzeba wydania zboża Agencji powstaje pytanie czy wydać je porażone, czyli 
z robakami i narazić spółkę na reklamację, koszty, gazowanie w innym miejscu, 
czy wykonać tę czynność i wydać zboże nieporażone, po odczekaniu 
odpowiedniej pory. Ponadto zboże przechowywane jest nie tylko w jednej 
komorze, a w wielu i zawsze można wydać zboże nieporażone. 

Przewodniczący Rady uznał dyskusję za zakończoną. Odczytał treść 
projektu uchwały w sprawie wniosku o rozwiązanie stosunku pracy z radnym,  
niewyrażającą zgody na rozwiązanie umowy o pracę z Andrzejem 
Bawłowiczem. Projekt poddał pod głosowanie. 

 Uchwała nr XVI/142/2008 została podjęta przy 18 głosach „za”  
i 1 głosie wstrzymującym. 
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Ad 9/6 
 Przewodniczący Rady poinformował, że projekt uchwały był omawiany 
na posiedzeniach Komisji oraz był przedmiotem obrad poprzedniej sesji Rady 
Powiatu. Uchwałę tę zakwestionował Wojewoda Lubuski z powodu braku opinii 
Kuratora Oświaty. Nie chcąc prowadzić polemiki z służbami Wojewody 
zasięgnięto o opinie Kuratora, która jest pozytywna. 
 Do projektu uchwały nie zgłoszono wniosków i uwag. 

Uchwała poddana pod głosowanie została podjęta przy 19 głosach „za”. 
Uchwała nr XVI/143/2008 – załącznik nr 12 do protokołu nr XVI/2008 

 
Ad 9/7 
 Przewodniczący Rady poinformował, że projekt uchwały był omawiany 
na posiedzeniach Komisji. Komisje wyraziły opinię pozytywną do 
przedmiotowego projektu uchwały. 
 Do projektu uchwały nie zgłoszono wniosków i uwag. 

Uchwała poddana pod głosowanie została podjęta przy 19 głosach „za”. 
Uchwała nr XVI/144/2008 – załącznik nr 13 do protokołu nr XVI/2008 

 
Ad 10. 

Marek Szarłata, Członek Zarządu Powiatu Zielonogórskiego  
w odpowiedzi na zapytanie Lecha Czury dot. oznakowania poziomego dróg 
wyjaśnił, że udzielał już radnemu informacji, iż prace w tym zakresie są 
prowadzone. Z wykonaniem tego zadania nie wiążą się duże pieniądze  
i wcześniej nie było konieczności przeprowadzenia przetargu, a jedynie 
zapytania o cenę. Okazało się, że oferenci przekroczyli dwu - trzykrotnie  cenę 
w stosunku do ubiegłorocznej. W związku z powyższym Zarząd Dróg zmuszony 
jest do przeprowadzenia nowych procedur, czyli ogłosić przetarg na malowanie 
pasów na jezdni. Otwarcie i rozpatrzenie ofert odbędzie się w następnym 
tygodniku w czwartek. 

Jeśli chodzi o dziury na drodze z Białowic do Nowogrodu Bobrz. 
zapewnił, że zostaną one załatane, bądź przy pomocy jakieś firmy lub brygady 
Powiatowego Zielonogórskiego Zarządu Dróg. Obecnie uporano się z głównymi 
drogi powiatowymi i traktami. 

Po przetargu na roboty cząstkowe dróg, który odbył się za niższą cenę niż 
PZZD zadeklarował na to zadanie, jest decyzja Zarządu żeby za pozostałe środki 
ogłosić kolejny przetarg, ponieważ dziury w nawierzchni będą przybywały. 

Odnośnie zapytania Tadeusza Cygańskiego dot. zamontowania lustra na 
drodze w Pyrniku wyjaśnił, że stosowanie luster na zakrętach dróg jest mało 
efektywne. Lustra stosuje się tylko na skrzyżowaniach, gdzie samochód 
zatrzymuje się. Zaproponował inne rozwiązanie – namalowanie na 
wspomnianym zakręcie drogi linii ciągłych, oddzielających pasy ruchu. 

Jeśli chodzi o interpelację Janiny Kałuży w sprawie ograniczenia 
prędkości do 20 km/h w m. Jeleniów poinformował, że ustawa nie przewiduje 
takiego ograniczenia. Można ograniczyć prędkość do 30 km/h i taki znak 
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drogowy zostanie tam postawiony. Obecnie w trakcie opracowywania jest 
projekt na budowę chodnika w Jeleniowie. Przewidywane są tam trudności 
ponieważ mieszkańcy weszli w pas drogi, który będzie trzeba im zabrać pod 
budowę chodnika lub dokupić grunty. 

W sprawie interpelacji Michała Bandziak dot. drogi Radomia Drzonów 
poinformował, że od dawna są problemy na tej drodze, największy na odcinku  
w m. Drzewo, gdzie droga jest wysuszona, a asfalt popękany. Wyszły już 
zapytania do różnych profesjonalnych firm o udzielenie informacji na temat 
ewentualnej naprawy i kosztów z tym związanych. 

Krzysztof Sroczyński odczytał treść odpowiedzi Rady Powiatu 
skierowanej do Bożeny Sawickiej mieszkanki Trzebiechowa, na skargę na 
niezałatwienie sprawy w terminie przez Starostę Zielonogórskiego, Komisja 
Rewizyjna zbadała sprawę i odnośnie skargi zajęła stosowne stanowisko. 
(Dokumenty dot. ww. skargi znajdują w zbiorze akt Biura Rady Powiatu). 
 
Ad 11. 

Stanisław Okopień zapytał o sytuację na terenie powiatu 
zielonogórskiego w zakresie służby zdrowia w związku ze strajkami  
w pogotowiach ratunkowych. 

Andrzej Bawłowicz podziękował radnym za obdarzone zaufanie. 
Podkreślił, że czyni to w tym momencie, nie ze względu na opuszczenie sali 
obrad przez Prezesa Elewarr-u, lecz na właściwy punkt porządku obrad. 
Zauważył, że ma świadomość, iż jego czas w tej firmie kończy się, ponieważ 
praca w atmosferze stresu nie jest przyjemna. Może odejść z pracy z honorem,  
a nie w sposób niecywilizowany. Niemniej Rada głosując utwierdziła go  
w przekonaniu, że ma oparcie. Skorzysta z wszelkich zasad przepisów prawnych 
by zgodnie z prawem rozstać się z tą firmą. 

Jadwiga Oziemkowska podziękowała Ewie Twarowskiej Chwalibóg – 
Naczelnikowi Wydziału ds. Promocji Powiatu za umożliwienie Zespołowi 
„Niespodzianka” zaprezentowania się na festynie w Przytoku. Dla tego Zespołu 
jest to sytuacja satysfakcjonująca, ponieważ powstał on w listopadzie i większa 
liczba występów spowoduje obeznanie się z publicznością. Podziękowała 
również za materiały promocyjne powiat, które radna rozdała mieszkańcom 
podczas festynów. 

Krzysztof Sroczyński poinformował, że kolejna sesja Rady odbędzie się 
po 15 sierpnia br. 

Beata Kucuń, Dyrektor Samodzielnego Publicznego Zakładu Opieki 
Zdrowotnej w Sulechowie w odpowiedzi na pytanie Stanisława Okopienia 
poinformowała: od poniedziałku ma się rozpocząć ogólnopolski strajk 
ratowników medycznych. W pogotowiu sulechowskim ta sytuacja jest 
opanowana. Miały miejsce podwyżki płac różnych grup zawodowych.  
W kwietniu podwyżki otrzymały pielęgniarki. Teraz poruszona zostania sprawa 
ratowników medycznych i sytemu ratownictwa medycznego. Do dziś SPZOZ  
w Sulechowie nie ma karetki. Wojewoda nie będzie partycypował w kosztach 
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zakupu karetki i podpowiedział, (o czym dyrekcja wie) o możliwości 
dofinansowania ze środków unijnych. Dyrektor zapewniła, że sytuacja  
w sulechowskim pogotowiu jest trudna, ale na pewno nie będzie strajków i nie 
będzie zagrożenia dla pacjentów. 

Starosta  poinformował, iż w imieniu powiatu zielonogórskiego Poseł RP 
Bożena Sławiak występowała do Ministra Zdrowia w sprawie karetki. Faksem 
wpłynęła odpowiedź, żeby ubiegać się o karetkę w ramach programów unijnych. 

Starosta raz jeszcze spróbuje spotkać się w tej sprawie z Wojewodą. Jeżeli 
Wojewoda przekazałby 100.000 zł, to wspólnie z samorządami gminnymi 
udałoby się zakupić karetkę. 

Pogotowie w Sulechowie otrzymało w darze drugą starą, wyposażoną 
karetkę, która tymczasem może świadczyć usługi. 

 
Po wyczerpaniu głosów w dyskusji i porządku obrad o godz. 13.05 

Przewodniczący Rady zamknął XVI sesją Rady Powiatu. 
 
 

 
Protokolant          Przewodniczący Rady 
 

    Elżbieta Burzelów        Krzysztof Sroczyński 

 


